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TÜRKİYE ORMANCILAR DERNEĞİ (TOD) 58. DÖNEM 
OLAĞAN GENEL KURUL TUTANAĞI 

 

Türkiye Ormancılar Derneğinin (TOD) 58. Dönem Seçimli Olağan Genel Kurulunun 6-7 Nisan 2024 
(Cumartesi-Pazar) tarihlerinde ÇOĞUNLUKLU, bu toplantıda çoğunluğun sağlanamaması halinde 
20-21 Nisan 2024 (Cumartesi-Pazar) tarihlerinde ÇOĞUNLUKSUZ olarak yapılmasına; TOD 
Merkez Yönetim Kurulu 15.03.2024 Tarih ve 237/1 sayı ile kararlaştırmıştır. Karar, 15.03.2024 tarihli 
duyuru (Ek-1) TOD un WEB sitesinde yayınlanmış, üyelere SMS mesajı gönderilmiştir. 
TOD 58. Dönem Seçimli Olağan Genel Kurulunun ilk toplantı günü olan 6. Nisan 2024 tarihinde 
gerekli çoğunluk sağlanamamıştır (Ek-2-Tutanak). 
Bu nedenle 58. Dönem Olağan Genel Kurulu, duyuruda belirtildiği üzere çoğunluğa bakılmaksızın 
20 Nisan 2024 (Cumartesi) günü "Doğanbey Mahallesi Cumhuriyet Caddesi Gençlik Parkı İçi 
Altındağ/Ankara adresindeki Necip Fazıl Salonunda saat 10.00 da toplanmıştır. 
Toplantı için TOD tüzüğünün 18 b) Maddesinde ön görülen en az katılım şartının sağlandığı görüldü 
ve Genel Kurul TOD Genel Sekreteri Ozan ÇEKİÇ tarafından açıldı. 
Ulu Önder Mustafa Kemal Atatürk, kurucu üyelerimiz, şehitlerimiz ve ebediyete intikal eden 
meslektaşlarımız için bir dakikalık saygı duruşu yapıldı, ardından istiklal marşımız okundu. 
Gündemin 4. Maddesi: Genel Kurulu yönetmek üzere divan oluşumu için bir adet önerge (Ek-3) 
olduğu görüldü. Önerge Genel Kurula sunuldu. Divan Başkanlığına Muzaffer TOPAK, Başkan 
Yardımcılığına Nejat ÇELİK, yazmanlıklara ise Sevilay SUNAMAK ve Erhan Metin KURBAN oy 
birliği ile seçildi. 
Divan yerini aldı, TOD Tüzüğünün 18 d) maddesi gereği düzenlenen ve Genel Kurulda 523 üyenin 
bulunduğunu belirten tutanak divana verildi (Ek-4). Hazirun Cetveli (Ek-5) 
Divan Başkanı gündemi (Ek-6) okuttu. Gündeme alınmak üzere iki adet önerge divana verildi. 
Önergelerin; TOD Tüzüğünün 18 f) maddesinde öngörülen, toplantıda hazır bulunan üyelerin en az 
onda biri (1/10) tarafından imzalanma şartını sağladığı görüldü. İki adet önerge gündemin 11. 
maddesinden sonra gelmek üzere gündeme alındığı Genel Kurula sunuldu. Gündem yeni hali ile 
oylandı ve oybirliği ile kabul edildi. 
Gündemin 5. Maddesi: TOD Genel Başkanı Ahmet Hüsrev ÖZKARA açış konuşması için 
mikrofona davet edildi. TOD Başkanı açılış konuşmasında özetle; 
-Derneğimizin 100. yılında bu Genel Kurul bize gurur ve güç veriyor. 
-Derneğimizin misyonu gereği ormanlarımızı korumamız gerekiyor. Ülkemizin içinde bulunduğu 
durum ormanlarımız açısından iyi değil. Ülke geriye gitmekte, ormancılık adına da bu durumdan 
payımızı aldık.   
-Derneğimizin 2. Stratejik Planını (2023-2033) danışma kurulunda olgunlaştırdık. Bu plan olağanüstü 
Genel Kurulda gündeme alınarak onaylandı. 
-Halkın eğitimi, toplum duyarlılığı, fakülteler ile ilişkileri geliştirerek kamuoyunu bilgilendirme 
çalışmalarına ağırlık verdik. 
-Ormancılıkla ilgili olarak yasalarda ormanlarımız aleyhine değişiklikler yapıldığını bu kapsamda 
verilen izin irtifaklarda büyük artışlar oldu, Ülkemiz de maden, taş ocağı ve izin irtifak büyük 
sorundur. Toplum işgal et ve daha sonra sahiplen mantığı ile hareket etmekte. Serbest mühendisler de 
izin irtifak projelerinde sadece alacakları ücrete bakarak işlem yapmaktalar. Bu da orman arazilerine 
zarar vermektedir. Dernek olarak, izin irtifak ve benzeri konularda ya dava açıyoruz ya da dava açana 
bilimsel destek veriyoruz. 
-Orman yangınları öncesinde gerekli hazırlıklar yapılmadığı için büyük orman yangınlarında çaresiz 
kalındı. Antalya da çıkan orman yangınına Muğla ekibi gönderildi, bu defa yangın Muğla'da çıkınca 
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cephe terk edildiğinden zarar büyük oldu. Orman yangınları ile mücadelede siyasi yaklaşım yerine 
tüm belediyeler ile iş birliği yapılmalıdır. 
-Ormanlarımızdan aşırı üretim de ülkemizin bir sorunudur. 10 Milyon m3 den fazla üretim artışı 
vardır. Dikili satış artık kontrolsüz kesim haline gelmiştir. Endüstriyel plantasyon adı altında yaşlı 
ormanlarımız tahrip edilmektedir. Hızlı gelişen, artımı yüksek, artım yapan, hızlı gelişen türlerden 
diye yola çıkıldı ancak yüksek eğimli yerlerde çalışmalar yapılıyor. 
-Meslektaşlarımıza saygısızlık, sosyal haklarda haksızlıklar var. 
-Basına, her olayda açıklamalar yaptık. Kendi imkanlarımız ile hazırladığımız videoları basına verdik. 
Basın açıklamalarında resmi verileri kullandık. Kullandığımız veriler çalışılmış ve ezbere 
dayanmayan verilerdir.  Hukuksal bir mücadelenin içindeyiz.  Taşra teşkilatımız ile beraber hem 
ulusal hem de uluslararası basında demeçlerimiz yer aldı. 
-Eğitime önem verdik. Yaklaşık 70 kişilik bir eğitim kadromuz ile ilk ve ortaokullarda 20 bine yakın 
öğrenciye eğitimler verdik. Sınıflar için 2024 çocuk takvimi hazırlandı ve dağıtıldı.  - -
Üyelerimize Dron ve video montaj eğitimleri verildi. Üyelerimizin FSC eğitimi almaları sağlandı. 
-Fakülteler ile ilişkiler kurarak ciddi sonuçlar aldık. Farkındalık oluşturduk. Prof. Dr. Uçkun GERAY 
ödülü fakültelerde derecelere giren öğrencilere verildi. 
-Orman oyunları olimpiyatları yapıldı. 2022 de başladık. Geçen yıl 100 ün üzerinde öğrenci katıldı. 
-Teknik gezi kapsamında fakültelere maddi destekler de vermekteyiz. Danışma kurullarına her 
fakülteden iki kişi davet etmekteyiz. Hocamız rahmetli Prof. Dr. Faik YALTIRIK adına yüksek lisans 
öğrencilerine destek verdik. Öğrencilere seminerler düzenledik. Fakülteler ile ilişkileri 
kuvvetlendiriyoruz. 
-Orman ve orman ürünleri sektörleri ile temaslar kurduk. Bilgilendirmeler de bulunduk. 
-Maden Kanunu ve Orman Kanunu Ek-16 hakkında çalıştay yaptık. Yönetim Kurulu dışındaki 
yaklaşık 300 kişiyi aktif hale getirerek; eğitim ve bilimsel çalışmalar yaptık. 
-Belediyeler ile ilişkilerimizi kuvvetlendiriyoruz. Kızılcahamam’daki arazimize konteyner, yol vs. 
destek verdiler. Kızılcahamam’da her üyemizin bir ağacı olacak. 
-Balıkesir de alınan temsilcilik büromuz, üyelerimize hem kurumsallaşma hem de sosyalleşme 
imkanı verecek. 
-Otel yararlanma yönetmeliği taslağı hazırlanıyor. Otel ile yaptığımız görüşmeler de aktif sezon için 
oda sayımızı artırdık. 2016 yılında çıkan KVKK ya uygun hareket etmekteyiz. 
-EKO Turizm çalışmalarına 20 arkadaşımız katılmakta. Üyelerimiz ile gençlik buluşmaları yaptık. 
-Danışma kurulunda, derneğimize fazla masraf yaptırmamaya gayret ettik. Devam ettiğimiz ve 
bitirdiğimiz projeler var. Cumhuriyetimizin 100. Yılı etkinlikleri, konferanslar düzenledik. Deprem 
ile ilgili etkinliklerde, çalışmalarda bulunduk dedi ve Genel Kurula teşekkür etti. 
Divan gelen tebrik mesajları Genel Kurula okundu. 
Gündemin 6. Maddesi: Konukların konuşmalarına geçildi. 
Tarım Orman İş Sendikası adına Genel Başkan Şükrü Durmuş: Genel Kurula başarı dileklerini 
sunan Şükrü Durmuş; ormanlarımızın yönetiminde yaşanan olumsuzluklara ve özellikle iş kazalarının 
son yıllarda arttığını vurguladı. FSC denetim uygulamalarının içindeyiz ancak tam randımanlı 
denetim yapılmıyor, dedi. 
Tarım Orkam-Sen MYK Üyesi Fikret GİZİR: Mesleki yozlaşmadan ve gerilemeden bahseden 
Fikret GİZİR getirilen "Alan Başkanlığı" uygulaması Milli Parkları özelleştirmeye açmanın bir yolu , 
dedi. 



3 
 

Orman Mühendisleri Odası Adına Yönetim Kurulu Üyesi, Özgür BALCI: Kaynak yönetimi 
kapsamında uluslararası sözleşmeler; Biyolojik Çeşitlilik, Çölleşme ile Mücadele ve İklim 
Değişikliği sözleşmeleri bizlere ödevler ve sorumluluklar yüklemektedir. Bu çerçeveden hareketle; 
meslektaşlarımız, bütün meslek kuruluşlarımız ve orman fakülteleri ile birlikte çalıştaylar yaparak 
tecrübe esaslı hareket etmeliyiz, dedi. 
Gündemin 7. Maddesi; 57. Dönem TOD Genel Merkez Yönetim Kurulu Çalışma Raporu, 
Denetleme Kurulu Raporu ve Bilançonun okunması, raporlar ve Bilanço üzerine Görüşmeler; 
Yönetim Kurulu adına söz alan Genel Sekreter Ozan ÇEKİÇ; Genel Başkanın sunuş konuşmasında, 
çalışma raporunu da aktarmış olduğunu belirterek Genel Kurulun fazla vaktini almak istemediklerini 
belirterek Genel Kurula teşekkür etti. 
Denetleme Kurulu adına Bülent TÜRELİ söz aldı: 3 yıllık denetleme raporunu Genel Kurula sundu. 
Dönem içerisinde 250 yeni üye kaydı yapıldığını, dört üyenin istifa ettiğini ölen üyelerin ise 
üyeliklerinin düşürüldüğünü belirtti. Demirbaş kayıtlarının usulüne uygun yapıldığını, eski defterin 
kapatıldığını ve yeni demirbaş defterinin tasdik edilerek kullanıma açıldığını belirtti.  TOD iktisadi 
işletmesinin ve restoran işletilmesi ile ilgili hususlara değindi. Bu kapsamda; lokantanın 
işletilmesinde daha dikkatli olunması ve sabah sıfır beşe (05.00) kadar çalışmasının gözden 
geçirilmesi gerektiğini vurguladı. 
Bilançonun sunumu için Yönetim Kurulundan Genel Sayman, Burhan AYDOĞAN söz aldı.  2021 – 
2023 Dönemi Bilançosunu Genel Kurula sundu. 
Sunumların tamamlanmasından sonra; Merkez Yönetim Kurulu Çalışma Raporu, Denetleme Kurulu 
Raporu ve Bilanço konusunda üyelere söz verilmesine geçildi. 
Konuşmacılara verilecek süre konusunda gelen görüşler alındı ve sırayla Genel Kurulun oylamasına 
sunuldu. 
- Süre Olmaksın (sınırsız) - Oy çokluğu ile reddine, 
- Sürenin 10 (on) dk. olması - Oy çokluğu ile reddine, 
- Sürenin 5 (Beş) dk. Olması - Oy çokluğu ile kabulüne karar verildi. 
İlhan TAŞ: 57. Dönemde derneğimiz yaptığı çalışmalar ile kurumsallaşma adına önemli çalışmalar 
yapmış ve bilinirliği artmıştır. Adana da orman yangınları konusunda panel düzenlendiğini ve 
temsilciliğin ofis talebinin karşılandığını belirterek Yönetim Kuruluna teşekkür etti. 
Fikret ÇUVAÇ: Derneğin ilk kurucularını anarak kültürel mirasın yaşatılması için geçmişin Genel 
kurullarda anlatılması ve emeği geçenlerin anılması gerektiğine dikkat çekti. 
Derneğimizin ormancılık alanındaki çalışmaları takdire şayandır. Denetleme raporunu eksik 
buluyorum. Raporlar derneğimiz WEB sayfasında yayınlanmalı idi. Derneğimizin tüzük ve 
yönetmelikleri uzmanların katılımı ile güncellenmelidir. Otel konaklamaları dağılımı gözden 
geçirilmeli. Genel Kurul kararları WEB sayfamızda 10 gün içinde yayınlanmalıdır ki itirazı olanlar 
yasal sürede başvuru yapabilmelidir. Danışma Kurulu yönetmeliği tüzüğe uygun değildir. 
Mustafa YUMURTACI: 1950’lerde Ormancılar Cemiyeti’nin siyasilerin karar alımlarındaki 
etkisinden söz etti. O dönemde daha güçlü idik. Siyasiler karar almadan önce derneğimize görüş 
sorarlardı, dedi. 
Aydın GERİŞ: Derneğimizin yönetim kurulunda görev aldım ve o dönemde otel hakları ile dernek 
binasının yapımı için çalıştık. Sonuçta derneğimiz maddi açıdan güçlendi. Maddi gelirlerin yanı sıra 
zihinsel gelirlerin de artırılması gerektiğinden söz etti. O dönemde derneğin OGM üzerindeki 
etkisinden bahsederek bu ilişkileri geliştirmeliyiz dedi. 58. Dönem için bağımsız olarak Denetim 
Kuruluna aday olduklarını belirtti. Denetleme raporunda detay bilgi yok, paranın dernek amaçları 
doğrultusunda kullanılıp kullanılmadığını izah etmek önemlidir dedi. 
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Can Hayat ÖZYURT: 57. Dönem derneğimizin en verimli bir dönemi olmuştur. STK ve kuruluşlarla 
toplantı ve paneller, TV kuruluşları ile programlar yapıldı. Derneğe aidiyet gelişti. Derneğimizin adını 
farklı kesimlerden de duymaya başladık ve gururlandık, dedi. 
Rasim Remzi DOĞAN: Bazı konularda eleştirme yapmam lazım, ormanlarımızdan üretimin artması 
konusu dikkate alınmalı. Diğer STK ve üyeler ile ortak çalışma yapılmalı. Tüzüğümüzün 5. 
maddesinde ilkeler belli ancak buna uymayanlar var. Otel için 2021 başında faydalanma yönetmeliği 
hazırlanıyor dendi ama henüz bir adım atılmadı. Denetleme Raporu’nda yeterli detay yok. Paraları 
harcarken önceliklendirme yapılmalı. Ormanlardan, üretim artışından, otel faydalanma 
yönetmeliğinin çıkarılması gerektiğinden, park yeri ve dernek çalışanlarının sorunlarından bahsetti. 
Abdullah ARSLAN: Anılarını paylaştı. Bursa temsilciliğine Nilüfer İlçesinde alınan bürodan ve 
faydalarından bahsetti. 
Seyhan AYDOĞDU: 50. Dönem OMO odası seçiminde aday oldum. Ancak hakkımda soruşturma 
açıldı ve ceza aldım. Dernek Yönetimi arkamda durmadı. Kadın adayları destekleyeceğim, yönetime 
hakkımı helal etmiyorum dedi. 
Hüseyin ÇETİN: 57. Döneme olumlu çalışmalarından dolayı teşekkür etti. Bazı yanlış yönler de var 
dedi. Yangın protokollerinin tüm Belediyeler ile yapılması gerektiğinden bahsetti. Derneğimiz 
partiler üzerindedir. Her kesimle çalışılmalı. Bazı şubelere yer alındı ancak Sn. Başkan, Denetleme 
kurulunda " Hiç kimsenin bilgisi olmadan Balıkesir şubesine yer aldım şeklinde ifadede bulunmuş. 
Bu tür alımlar bir komisyon marifeti ile ve temsilciliklerle birlikte yapılmalı. Dernek araçlarının 
kullanımı dernek amaçlarına uygun mudur, otel konaklaması 5 gün iken bu dönemde 12 gün kimler 
konakladı, dedi. 
Mustafa KÖMÜRLÜ: Genel kurulun formüle edilmesindeki yanlışlıklar var, farklı görüşlerin de 
dile getirilmesine imkan sağlanmalı. Yönetim uzun konuştu, üyelerin konuşmasına daha çok imkan 
sağlanmalı idi. Yakın Ormancılık Tarihi konusunda çalışma yapılmalı. Mesleki ideoloji oluşturmamız 
gerekli, Ormancılık durum raporu yayınlandı. Denetleme raporunda eksiler var. Yeni yönetim 
denetleme raporunun öneriler kısmını okumalı. 5. ulusal ormancılık kongresi yapılacak dendi bir 
çalışma yapılmadı.  Sahaya hakim değiliz. Nerede ne oluyor bilmiyoruz. Bir araya gelip sık sık 
konuşmalıyız, yönetim muhalif isimleri de dinlesin, " geride çok şey düşürüyoruz," dedi. 
Mehmet Metin AVŞAROĞLU: 2019 da yapılan tüzük değişikliği ile genel kurulu iki güne çıkardık. 
Amacımız genel kurulların bahar havasında geçmesiydi. Herkes rahatça konuşabilmeli, Abilerimiz 5 
Dk. sınırlaması yüzünden kürsüyü terk etti. Onur kuruluna sevk edildiğinden bahsetti. Öncelikle 
denetleme kurulu raporundaki restoran çalışma saatlerindeki sıkıntıyı izah edin dedi. 
Kenan ÖZTAN: Ben inanmadım ama Metin Avşaroğlu'nun, bir kaç yerde, toplantı için İzmir'de 
derneğin salonunu istediği ancak bu verilmediği, söylenmektedir. Bizden böyle bir talep olmadı. 
Orman Mühendisi eğitiminde verim düşmüştür. OMO ormancılıkla ilgili konularda yapılan 
yanlışlarla ilgili doğruyu söylemiyor, TOD doğruları söylüyor. İzmir Büyük Şehir Belediyesi ile ortak 
projede çalışıyoruz, fıstıkçamında verim düşüklüğü var. dedi. 
Cemal TÜREYEN: Bursa temsilcisi olduğunu, Bursa temsilciliğine alınan büronun faydalarından 
ve olumlu yönlerinden bahsetti. 16 Eylül tarihinde alınan büro temsilciliğimiz için bir milattır. 
Eskiden yerimiz olmadığından etkinlik yapamıyorduk. Yeni büromuz vasıtasıyla derneğimizin 
Bursa’daki bilinirliği artmış durumdadır. Başkanımıza teşekkür ederiz. Başkanımız, devam eden 
davalarda da bizlere destek vermektedir. Uludağ Alan Başkanlığı, Kaz dağları ve zeytin ağaçları 
kesimi hakkında sorunlarımız var, dedi. 
Ahmet DEMİRTAŞ: Otel ile yapılan sözleşmeyi dernek yönetiminden istedim, alamadım, ticari sır 
diyerek verilmedi. Dernek müdürünün odasında görebileceğim söylendi. Dernek müdürü sözleşmeye 
vakıf ama 50 yıllık üye olarak ben değilim. Yönetim kurulu üyelerinin 4 er oda kullanmaları tüzüğe 
aykırıdır. 2018’den bu yana yönetimdeler, utanmalı ve yeniden aday olmamalılar. 
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Orman çalıştayı ile övündük. Çalıştay sonuç raporunda orman tahripleri ormansızlaşma olarak 
sayılmıyor. Raporda yer alan yangın sahalarında çam ağaçları yerine yanmayan yapraklı ağaçlar 
kullanılmalı, ifadesi yanlıştır. Derneğimizin aldığı tarım arazisine 300 ağaç dikildiği belirtiliyor. 
Tarım arazisini orman arazisine dönüştürmek de arazi bozulmasıdır. Tohum topu ormanlara zarar 
verecek bir uygulamadır. Endüstriyel ağaçlandırmaya karşı çıkmak gerekir. Denetleme kurulu raporu 
bir garip. Denetleme Kurulu raporu ile öneriler bölümü çelişiyor. Bu bir denetleme raporu değil. Bu 
hali ile yönetim kurulunu zor durumda bırakır. Danışma Kurulu lüks bir otel yerine Dernek Genel 
Merkezinde yapılmalı. Danışma kurulunda Dernek Yönetimi önerilerde bulunmaz, önerileri dinler. 
Hilmi YENİKURTULUŞ: Daha önce söz alan kadın üyemizin sitemini destekliyorum. 
Derneğimizin asıl amacı ormancılık sorunlarına sahip çıkmaktır. Otel işlerinden ziyade işsiz 
meslektaşlarımıza sahip çıkma konularına eğilmeliler. Halk ormanları ormancılardan korumak 
zorunda kalmıştır. Aramızda Hacettepe Ormanına orman demeyen arkadaşlar var. Orman 
Mühendisleri Odası seçiminde bir bildiri dağıttık, dernek yönetimi bildiriye sahip çıkmayarak ne 
çağdaş ne de demokrat olmadıklarını ortaya koydular. Ormanlara zarar veren hiç kimseye bu dernek 
açılamaz. Orman olimpiyatları bana FETÖ nün Türkçe olimpiyatlarını çağrıştırıyor. Burada yapılan 
oyunlarda içerik daha zengin ve mühendisliğe uygun olmalı. Derneğimizde herkes ormancılık 
hakkında konuşabilir ama siyasi söz vermemeliyiz. TOD ticarethane değildir. Yaşlı üyelerimizi ara 
ara hatırı sorulmalıdır. 
Yüksel KILINÇ: Trabzon temsilciliği yaptım, Yönetim ile uyumlu çalıştık. Bu dönem çok yoğun 
geçti. Bini aşkın öğrenciye eğitim verdik. Genel Merkez bizi teşvik ediyor. Bütün temsilciliklere büro 
alınması kurumsallaşma açısından önemlidir. 
Serpil ARSLAN: Balıkesir temsilciliğimizin bir yeri yoktu. Bir toplantı ihtiyacı olduğunda diğer 
STK ların yerini kullanıyorduk. Bu da zor oluyordu. Kullanılmayan bir okulu Derneğimize tahsis 
ettirdik, yönetim çekindi, proje sahipsiz kaldı ve sonuçta tahsis kaldırıldı. 
Balıkesir de kiraladığımız yer 5. katta ve asansörüz idi. Bu nedenle kullanımında zorlanıyorduk. 2023 
yılı mart ayında bir yer bulduk. Yönetim gelip baktı biz değerlendirme aşamasında iken yer satıldı. 
Daha sonra 3. katta asansörlü uygun bir yer bulduk ve satın aldık. Yönetim Kuruluna teşekkür 
ediyoruz, dedi. 
Metin KARADAĞ: Otel protokolünde yönetim kurulunun dört oda kullanımına değinerek otel 
kullanımı ile ilgili görüşlerini belirtti. Denetleme Kurulu, raporda yer alan önerilerin altını 
doldurmalıdır. Lokantada ne yapıldığı belirtilmemiş. 
TOD'un "Fıstıkçamında Verim Düşüklüğü Projesi"nde yürütücü olan Prof. Dr. Sezgin Özden hocamız 
projeden neden çıkarıldı? dedi. 
Gürel DEMİREL: Yönetim hiçbir eleştiriyi kabul etmiyor. Biz Çağdaş Demokratlar olarak toplantı 
yeri istedik.  Yönetimden gerekli desteği alamadık. 
Bunlar derneğin yöneticisi değil idarecileridir. Denetleme kurulu niye denetlemiyor. Lokantanın 05’e 
kadar açık olması turizm belgesinden kaynaklanıyor. Yapamadıklarınızı tartışmalıyız. 100 yıllık 
dernek sadece 2021’den sonramı tanındı. Danışma kurulana kim çağrılacak kim çağrılmayacak 
onunla uğraşıyorlar, dedi. 
Abdulkadir ÖZDEMİR: Orman Mühendisleri odası temsilcisi; uluslararası anlaşmalar var, biz buna 
uymak zorundayız; diyerek kendilerini temize çıkarmaya çalıştı. Türkiye de iktidarlardakiler her 
zaman orman aleyhine çalışmışlardır. Atatürk Orman Çiftliği içine saray yapılmasını da mı dış güçler 
istedi. Derneğimizde "Etik Kurul" eksikliğini gördüm ve bir çalışma yaptım. Etik kurul kurulmasını 
önerdi. Dernek, ormanlarımız aleyhine çalışanları bu etik kurula sevk etmeli. Kurulun ceza verme 
yetkisi yok ama kamuoyuna ifşa ederek algı yönetimi yapılabilir. 
Mehmet Emin TEKİN: Şanlıurfa temsilcisi olduğunu, deprem sonrası derneğin yanlarında 
olmasından dolayı hizmetlerine teşekkür etti. 100 yıllık çınarın için yapılanları söylemek güzelleme 
mi oluyor, savunmalı ve daha ileriye götürmeliyiz, dedi. 
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Ahmet GENÇ: 57. Dönemin çalışmalarına teşekkür etti. Eleştiriler karşısında söz aldım. Daha 
önceki konuşmacı orman olimpiyatlarını FETÖ olimpiyatlarına benzetti. Bu yanlış bir benzetme. 
Eleştirilere açığız. Önleyici ve tıkayıcı eleştirilerde bulunmamalıyız. Marmaris’te AKUT gönüllüsü 
olarak çalıştım. Siyasetten uzak çıkarsız çalışmak insanı mutlu ediyor. Bazı cevherler uygulamalara 
karşı çıktıkları için önleri kapanmış ve kaybolma yolunda, dedi. 
Gizem GÖRNAZ: Bir genç ve ailenin bir parçası olarak buraya geldim, Mevcut yönetime teşekkür 
ederim Yapılan gençlik kurultayına da katılmıştım. Derneğimizi ve kendimizi daha fazla 
geliştirmeliyiz, yerimizde saymamalıyız dedi. Uludağ alan yönetimi için verilen destek için teşekkür 
ediyorum. Son seçimden bu yana bir adım dahi ilerlememişiz. Mücadelemiz, dışarıdaki kişilerle 
olmalı. İşleri, ormancılığı nasıl ileri götürebiliriz, buna bakmalıyız. Biz bir ailenin parçası olamadık. 
Türkiye ormancılığı hiç konuşulmadı, kişisel meseleler öne çıktı. Bundan kaygı duydum. Birbirimizi 
sevelim, dedi. 
Hikmet ÖZTÜRK: Bir araya gelip meslek sorunlarını konuşmak bize mutluluk veriyor. İklim 
değişikliği ve biyolojik çeşitlilik konuları önemli. İklim ve biyolojik çeşitliliğin korunması için 
ormanları korumalıyız. Ülkemizde korunan alanlar %6 civarındadır. Biyolojik çeşitliliği korumak için 
korunan alanları artırmalıyız. Bizi temsil eden arkadaşlar buna önem vermeli. 
Ormanların önemi her geçen gün artmaktadır. Orman Kanunu'nda maden izinlerini düzenleyen 16. 
madde, ormancılık dışı amaçlar için irtifak hakkı tanıyan 17. ve 18. maddeler nedeniyle ormanlarımız 
azalmaktadır. Bir de Ek-16 madde ile tıpkı 2/B gibi orman dışına çıkarmalar başlamıştır.   
Derneğimizin şimdiye kadar bu konuda gerçekleştirdiği; toplumda farkındalık çalışmaları ve 
savunuculuk takdire şayandır. Seçilen yeni yönetimden de bu çalışmalara devam etmesini arzu 
etmekteyim, dedi. 
Orman Mühendisleri Odası Genel Başkanı Hasan Türkyılmaz'ın TOD üyeliğine kabul 
edilmemesine itirazını içeren ve OMO temsilcisi Özgür Yılmaz tarafından Divana ulaştırılan 
dilekçesi (Ek-10); 
Dernek Tüzüğünün bu konu ile ilgili 8 f) maddesi ve itiraz dilekçesi okunarak Genel Kurul 
bilgilendirildi. 
Divan Başkanı 57. Merkez Yönetim Kurulu Genel Başkanı Hüsrev Özkara'ya söz verdi. Genel 
Başkan; "İlgili şahsın üyelik başvurusu 9 kişilik Yönetim Kurulunuz tarafından değerlendirilmiştir. 
Hiç kimse ile kişisel bir problemimiz olamaz. Başvuru sahibi Orman Mühendisleri Odası Genel 
Başkanı olarak ormanlarımız ile ilgili yapılan uygulama ve düzenlemelerdeki davranışları, misyon ve 
vizyonumuzu karşılayamadığı için yönetim kurulumuzca üyelik talebi kabul edilmemiştir," dedi. 
Divan Başkanı, dilekçeyi genel kurula sunarak oylama yaptırdı. 
Genel Kurulda yapılan açık oylama sonucu; Hasan Türkyılmaz'ın üyelik başvurusunun reddine; oy 
birliği ile karar verildi. 
TOD Genel Merkez Yönetim Kurulu Çalışma Raporu, Denetleme Kurulu Raporu ve Bilanço 
üzerine yapılan görüşmeler tamamlandı. 
Bu kapsamda yapılan eleştiri ve görüşlere cevap vermek üzere Divan Başkanı, yönetim kuruluna söz 
verdi. Yönetim Kurulu adına Burhan AYDOĞAN söz aldı. Dernek binasının aidatları ve bina genel 
bütçesi hakkında bilgi verdi. Derneğimiz binası yönetime talip olanlar yok, dedi. Restoran ile ilgili 
yaşanan süreçleri anlattı. Sözleşmeden bahsetti. Binada alınması gerekli ve faydalı olacak katlardan 
bahsetti. 
Denetleme kurulu raporu hakkında Bülent TÜRELİ söz aldı. TOD Lokantası özel ama ismimizi 
kullanıyor. Gece 12’den sonraki çalışmasını denetlemeliyiz, bütün harcamalar detaylı olarak 
tutulmaktadır, raporda özet vardır, dedi. 
Mehmet Metin AVŞAROĞLU söz aldı. Taşra ve temsilcilik ziyaretlerini kendi bütçelerinden 
karşıladıkları, kimseden destek almadıklarını söyledi. 
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Gündemin 8. Maddesi; 57 Dönem TOD Merkez Yönetim Kurulu Çalışma Raporu, Denetleme 
Kurulu Denetim Raporu ve Bilançonun ibrası ayrı ayrı oylandı. 
TOD Merkez Yönetim Kurulu Çalışma Raporu ibraya sunuldu. Oy çokluğu ile ibra edildi. 8 (sekiz) 
karşı oy çıktı. 
Denetleme Kurulu Denetim Raporu; ibraya sunuldu, oy çokluğu ile ibra edildi. 3 (üç) karşı oy çıktı. 
Bilanço ibraya sunuldu. Oy çokluğu ile ibra edildi. 1(bir) karşı oy çıktı. 
Gündemin 9. Maddesi; Merkez Yönetim Kurlunca hazırlanan 58. Dönem tahmini bütçesi Genel 
Kurula Burhan AYDOĞAN tarafından sunuldu. Yapılan oylama sonucunda tahmini bütçe oy çokluğu 
ile (3 oy ret) kabul edildi. 
Gündemin 10. Maddesi; TOD 58. Dönem Merkez Yönetim Kuruluna Tahsilat ve Ödeme Yetkisi 
verilmesi; 
Bu konuda Divana verilen Hüseyin AYTAÇ ve 5 imzalı önerge (Ek-11) Genel Kurulun bilgisine 
sunuldu. Tüzük gereği 58. Dönem Merkez Yönetim Kuruluna Ödeme ve Tahsilat yetkisi verilmesi 
oylandı ve oy çokluğu ile kabul edildi. 
Gündemin 11. Maddesi: TOD Tüzüğünün 19. Maddesi kapsamında TOD 58. Dönem Merkez 
Yönetim Kuruluna, Genel Kurulca Verilecek Yetkilerin ve Genel Kurulca Belirlenmesi Gereken 
Diğer Hususların Görüşülmesi; amacı ile Divana verilen önergeler aşağıda belirtilen sıra ile Genel 
Kurula sunuldu. 
-19/E Maddesi; "Derneğe, taşınır ve taşınmaz mal satın alınması" hususunda TOD Merkez Yönetim 
Kuruluna yetki verilmesini kapsayan önerge (Ek-12) oylandı ve oy çokluğu ile kabul edildi. 
-19/F Maddesi; "Derneğin, taşınır ve taşınmaz mallarının satılması, ipotek edilmesi, ipoteğin 
çözülmesi, malların devredilmesi, bağışlanması gibi başkaları lehine sınırlı ayni haklar kurulması" 
hususlarında, TOD Merkez Yönetim Kuruluna yetki verilmesi; önergesi (Ek-13) oylandı ve oy 
çokluğu ile kabul edildi. 
-19/G Maddesi; "Derneğin amaçları doğrultusunda çalışmalarını gerçekleştirebilmek için; iktisadi 
işletme, ticari şirket, yatırım ortaklığı ve vakıf kurmak, bunların kuruluş, işleyiş ve kararlarına ilişkin 
bütün işlemlerin, yürürlükteki mevzuat ve tüzük hükümlerine uygun olarak yürütebilmesi için 
yönetmelik hazırlamak, onamak ve yürürlükteki yönetmeliklerde değişiklik yapmak" üzere, TOD 
Merkez Yönetim Kuruluna yetki verilmesi; (Ek-14) oylandı ve oy çokluğu ile kabul edildi. 
-19/H Maddesi; "Derneğin amaçları doğrultusunda çalışmalarını gerçekleştirebilmek için; yurt, 
pansiyon, okuma salonu, kitaplık, kreş, huzurevi, kamp, dinlenme ve eğitim tesisleri vb. işletmeler 
kurmak" için TOD Merkez Yönetim Kuruluna yetki verilmesi; (Ek-15) oylandı ve oy çokluğu ile 
kabul edildi. 
-19/I Maddesi; "Derneğin gelir kaynakları ile karşılanamayacak miktarlarda ve Derneği ödeme 
güçlüğüne düşürecek nitelikte olmaması koşuluyla; kamu ve özel bankalar, diğer dernekler, vakıflar, 
birlikler, özel ve hükmi şahıslardan ticari usullere uygun olarak borçlanabilmesi, borçlara karşılık 
kefalet ve her türlü ipotek tesis edebilmesi" konularında, TOD Merkez Yönetim Kuruluna yetki 
verilmesi; önergesi (Ek-16) oylandı ve oy çokluğu ile kabul edildi. 
-19/İ Maddesi; "Ulusal çıkarlara, Derneğin ilkeleri ve amaçlarına uygun olmak koşuluyla, ormancılık, 
çevre ve doğa konularında faaliyet gösteren yurtiçi/yurtdışındaki benzer diğer oluşumlara üye 
olabilmesi, dernek, oda, vakıf, sendika vb. sivil toplum kuruluşları ile iş birliğinde bulunabilmesi, 
etkinliklerine katılabilmesi ve katılım payını belirleme ve ödeme" hususlarında TOD Merkez 
Yönetim Kuruluna yetki verilmesi; önergesi (Ek-17) oylandı ve oy çokluğu ile kabul edildi. 
-19/K Maddesi; "Temsilcilik açılması, kapatılması ve temsilciliklerin coğrafi sınırlarının 
belirlenmesi vb." konularda TOD Merkez Yönetim Kuruluna yetki verilmesi; önergesi (Ek-18) 
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oylandı ve oy çokluğu ile kabul edildi. 
-19/L Maddesi; "Derneğin amaçları ve çalışmalarına ilişkin idari, mali ve hukuki bütün işlemlerin, 
yürürlükteki mevzuat ve tüzük hükümlerine uygun olarak yürütebilmesi için yönetmelik 
hazırlamak/hazırlatmak, onamak ve yürürlükteki yönetmeliklerde değişiklik yapmak" üzere TOD 
Merkez Yönetim Kuruluna yetki verilmesi; önergesi (Ek-19) oylandı ve oy çokluğu ile kabul edildi. 
-19/n Maddesi; “Dernek üyeliği, yıllık ve giriş ödenti miktarlarını belirlemek” 
Bu madde kapsamında Can Hayat ÖZYURT ve 8 arkadaşının Divana verdikleri önerge (Ek-20) Genel 
Kurul’a sunuldu. Önergede yer alan yıllık aidatın 360 TL olmasına karşın farklı rakamlar önerildi. Bu 
konuda Yönetim Kurulundan Gazi Uzun söz aldı, üyelerden gelen bir önergedir. Yönetim Kurulu 
olarak böyle bir önergemiz yok. Takdir genel kurulundur dedi. Genel Kurula değişik ödenti miktarı 
sunacak var mı diye soruldu; aşağıdaki öneriler alındı ve Genel Kurula sunuldu. Yıllık aidat ile ilgili 
öneriler aşağıdaki sıra ile oylandı. 
-120 TL olsun önerisi - Oy çokluğu ile kabulüne, 
-240 TL olsun önerisi - Oy çokluğu ile reddine, 
-Aynı kalsın önerisi - oy çokluğu ile reddine, 
Yıllık ödentilerin 01.01.2025 tarihinde başlatılması oy çokluğu ile kabul edildi. 
-19/Ö Maddesi; "Dernek üyelerinin hayati önem taşıyan hastalıkları, iş kazaları ve ölüm hallerinde; 
sosyal dayanışmanın gereği olarak maddi ve hukuki yardım yapılabilmesi" amacıyla TOD Merkez 
Yönetim Kuruluna yetki verilmesi; önergesi (Ek-21) oylandı ve oy çokluğu ile kabul edildi. 
-19/P Maddesi; "İhtiyaç sahibi üyelerinin her türlü yükseköğretim kurumlarında okuyan çocuklarına 
ve orman fakültelerinde okuyan ihtiyaç sahibi öğrencilere eğitim bursu, başarı ödülü, tez ve proje 
desteği verilmesi ile ilgili iş ve işlemlerin yürürlükteki mevzuat ve tüzük hükümlerine uygun olarak 
yürütebilmesi için yönetmelik hazırlamak, onamak ve yürürlükteki yönetmeliklerde değişiklik 
yapmak" önergesi (Ek-22) amacıyla TOD Merkez Yönetim Kuruluna yetki verilmesi;  oylandı ve  oy 
çokluğu ile kabul edildi. 
-19/R Maddesi; 2024-2027 Çalışma Dönemini kapsayacak şekilde "Dernek tarafından 
görevlendirilecek üyelere verilecek harcırah miktarlarının 2024 yılı için 465.-TL (Dörtyüzaltmışbeş 
lira), 2025 - 2026 ve 2027 yılı için Merkezi Yönetim Bütçe Kanununun H cetvelinde belirlenen Ek 
göstergesi 3600 (dahil) -  6400 (hariç) olan kadrolarda bulunan Devlet Memuru harcırahı olarak 
belirlenmesi" önergesi (Ek-23) hususu; oylandı ve oy çokluğu ile kabul edildi. 
-19/S Maddesi; "Derneğin stratejik planını hazırlamak" üzere TOD Merkez Yönetim Kuruluna yetki 
verilmesi; önergesi (Ek-23) oylandı ve oy çokluğu ile kabul edildi. 
Gündemin 12. Maddesi; TOD Tüzüğünün 18 f) maddesi kapsamında gündeme alınan Mehmet 
Metin AVŞAROĞLU ile birlikte 68 imzalı iki adet önerge; (Ek-25 ve Ek-26) 
Birinci önerge; TOD Tüzüğünde bazı maddelerin değiştirilmesini, diğer önerge ise TOD Merkez 
Yönetim Kurulunca hazırlanan iki adet yönetmeliğin yürürlüğe konulmasını, bazı yönetmelik ve 
yönergede değişiklikler yapılmasını ve her iki önergedeki hususların altı ay içinde 
gerçekleştirilmesini önermektedir. 
Divan başkanı, önergeleri yukarıda özetlendiği şekilde Genel Kurulun bilgisine sundu. Daha sonra, 
TOD Tüzüğünün 18 b) maddesinin, tüzük değişikliği şartlarını derneğin feshi ile bir arada 
değerlendirdiğini ve bu maksatla yapılacak Genel Kurulun toplanma şartını salt çoğunluk yerine 
üyelerin 2/3 oranına, toplantıda karar yeter sayısını da salt çoğunluk yerine toplantıya katılanların 2/3 
oranına yükselttiğinden bahisle; bu hususların tüzük değişikliğinde katılımı önemsediğini ve hassas 
davranılması gerektiğini vurguladığını, Genel Kurula katılan konuşmacıların ve Denetim Kurulu 
raporu sunumunda da yönetmelik değişikliğinden bahsedildiğini belirtti. 
TOD Merkez Yönetim Kurulu Başkanı A. Hüsrev ÖZKARA ise söz alarak; tüzük değişikliklerine 
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ihtiyaç olduğunu ancak sürenin altı ay yerine 2024 yılı sonuna kadar olmasının hem hazırlık hem de 
katılımcılığın sağlanması açısından gerekli olduğunu belirtti.  Bu açıklama ve görüşmelerden sonra 
önerge sahipleri adına Mehmet Metin Avşaroğlu da mutabık olduğunu belirttiğinden önergeler 
görüşmeye açılmadan; "yeni seçilecek Merkez Yönetim Kurulu tarafından önergelerde yer alan ve 
bunların dışında da tüzük, yönetmelik ve yönergelerde yapılması gereken konuların önceden üyelerin 
görüşüne sunulması, geniş katılımlı toplantılarda tartışılarak olgunlaştırılması ve 2024 yılı sonuna 
kadar yapılacak Olağanüstü Genel Kurulda görüşülmesi ve karara bağlanması," şeklinde 
özetlenecek karar metni Genel Kurulun bilgisine sunuldu ve yapılan oylamada madde bu şekilde oy 
birliği ile kabul edildi. 
Gündemin 13. Maddesi; TOD 58. Dönem Merkez Yönetim Kurulu, Denetleme Kurulu ve Onur 
Kurulu Asil ve Yedek Adaylarının Belirlenmesi; 
Bu kapsamda adaylık başvurularının TOD Tüzüğünün 30. Maddesi kapsamında divana verilmesi 
istendi. Yapılan başvurular sonucu iki adet blok liste olduğu, ayrıca Merkez Yönetim Kuruluna asil 
üye olarak bir başvurunun olduğu, Denetleme Kuruluna ise yine blok liste olarak adaylık olduğu 
görüldü. 
Birlikte Güçlüyüz Grubu; asil ve yedek adayları (Ek-27- / 34 Dilekçe) 
Neden Biz Grubu; asil ve yedek adayları dilekçesi (Ek-28-/ 26 Ad. Dilekçe) 
Bağımsız Denetim Kurulu asil ve yedek adayları ((Ek-29 - 1 dilekçe) 
Bağımsız, Yönetim Kurulu asil adayı dilekçesi (Ek-30 - 1 Dilekçe) 
Bu durumda aday listelerinin seçim kabininde hangi sıra ile yer alacağı konusu kura ile belirlendi.  
Çekilen kura sonucuna göre blok liste ve bağımsız adaylıklar aşağıda belirtilmiştir. 
 

BİRLİKTE GÜÇLÜYÜZ GRUBU ADAYLARI 
YÖNETİM KURULU ASİL YÖNETİM KURULU YEDEK 
AHMET HÜSREV ÖZKARA FETHİ DEMİREL 
MUSTAFA ÖZER KORAY SUNAMAK 
AHMET OZAN ÇEKİÇ CİHAN KOÇER 
BURHAN AYDOĞAN FEYZULLAH HOREL 
HÜSEYİN AYTAÇ ALİ OSMAN AKAÇ 
GAZİ UZUN MUSTAFA TONAY 
KEMAL KAYA ÖNDER HARMANCI 
HAYRİYE ERTUĞRUL GÖKHAN ÜNAL 
MERAL ŞAHİN TEMİMDAR KIREKER 
DENETLEME KURULU ASİL DENETLEME KURULU YEDEK 
ÖMER KESKİN ÖZLEM AVCİ GÜLER 
CEM SEÇKİN HİLAL YALÇIN 
BÜLENT TÜRELİ EROL KÖMÜS 
ONUR KURULU ASİL ONUR KURULU YEDEK 
ABDÜLKADİR ÖZDEMİR LEVENT DÖNMEZ 
MEHMET ÖZGEN DEMİREL MUSTAFA KAPLAN 
HÜSEYİN RAHMİ TEKİN ALİ ALAGÖZ 
AKIN MIZRAKLI MEHMET ÖZER 
SALİH YILMAZ ENVER YAŞAR     

 

NEDEN BİZ? GRUBU ADAYLARI  
 

YÖNETİM KURULU ASİL YÖNETİM KURULU YEDEK 
MEHMET METİN AVŞAROĞLU SEDAT YILDIRIM 
GÜNSELİ ERDOĞAN SOYSAL NİL DİLEK EKİNCİ 
ÜSTÜNER BİRBEN MUSTAFA YILMAZ 
HÜLYA KILIÇ HERNANDEZ KUBİLAY ÖZYALÇIN 
DURSUN KEPENEK HASAN BERBER 
SANCAR ÖZTÜRK SELÇUK ULUSAN 
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HASAN BASRİ ÇAPANOĞLU HÜSEYİN ÇALIŞKAN 
ALİ RIZA UĞURELLİ VOLKAN İLHAN 
FİKREDDİN ÖZDEMİR DEVRİM BEKTAŞ 
DENETLEME KURULU ASİL DENETLEME KURULU YEDEK 
  
ONUR KURULU ASİL ONUR KURULU YEDEK 
HÜSEYİN ÇETİN RIZA GÜLEÇ 
AHMET KILIÇASLAN HAKAN ÇAKIR 
HÜSEYİN KOZAN RIZA KAMEK 
 ERCAN ŞEN 
 ZEKAİ KOCAKULAK 

 
 

   
 

BAĞIMSIZ DENETLEME KURULU ADAYLARI 
 

DENETLEME KURULU ASİL DENETLEME KURULU YEDEK 
RASİM REMZİ DOĞAN NİHAT ÖZ   
DR. METİN KARADAĞ HÜSEYİN DEVELİ 
AYDIN GERİŞ   ÖZEN MENDİL  

 
BAĞIMSIZ YÖNETİM KURULU ADAYI 

                                                                                   AHMET DEMİRTAŞ    
 

Gündemin 14.Maddesi; Dönem Adaylarının Konuşmaları; 
Adayların konuşma sırası için kura çekilmiştir. Kura sonucuna göre söz alan; Mehmet Metin AVŞAROĞLU, 
Ahmet DEMİRTAŞ ve Ahmet Hüsrev ÖZKARA’ya söz verildi. 
Mehmet Metin AVŞAROĞLU: 12 yıldır buradayız.  Arkadaşlarım var. Derneğimize sahip çıkın. Buyurun 
gelin. Şeffaf demokratik bir yönetim kuralım. 
Rahmetli olmuş büyüklerimizi rahmet ile anıyor, yaşayanları saygı ile selamlıyorum. 

56.Dönemde iki grup olarak seçime girdik. Genel Kurul birleşin beraber çalışın mesajı verdi. Hüsrev Bey ile 
beraber yönetimde bulunduk.  57. Dönemde 2.Başkanlık görevi aldım. Ama ciddi sorunlar ile karşılaştık. 20 
Yıllık bir emekçi kadın olan Derya Hanımın işten çıkartılması hoş olmadı. Ben ayrılırken özür diledim. 
Kendisine iadeyi itibarını verip, çalışmak istemez ise kendisini usulüne uygun ayıracağız. 

TOD restoranının, eleştirilen hususlar için yapmadık. Sahip çıktık. Yürüdü ama belli bir süre sonra tıkandı. 
Dursun Kepenek Beyin bir tanıdığı vasıtasıyla hayata geçirdik.  Hüsrev Beyi ikna ettim.  Atatürk köşesi 
olacaktı. Sadece müzik var. İşletmeci, elini ver kolunu yutar dedik. TOD restoranına yakışır bir işletme olmalı. 

Siyaset anlayışı dışında bir yönetim taahhüt ediyoruz. Gönüllülük esasına göre yönetmeliğimizi hazırladık. 
Huzur hakkı almaksızın sahiplenme, teklik değil çoğunluk, kibir değil demokrasi ile gönüllere girmek istiyoruz. 

57. Dönemde çok ayrıştık. Birbirimize selam vermiyoruz.  Dışlandık. Hiçbir şey demeyecek miyiz? Haklı 
olduğumuz yönleri söylüyoruz. Bir yanlışımız var ise geminin kaptanı bizi toparlayıp götürmeliydi. 1 Ağustos 
da istifa edince süreç başladı. Taşraya çıktık. Mersin, Muğla, Bolu, İstanbul üyelerimiz ile bir araya geldik. 

Bu insanları kim destekliyor, nasıl geziyorlar diye dedikodular var. Kendi imkanımız ile dolaştık. Gittiğimiz 
yerde bize yemek parası harcatmadılar. Orman Mühendisleri Odası finanse ediyor demek yalan. İftira. Seçim 
sürecinde bu tür bir karalama iyi değil, yakışmıyor. Yeri gelince üyelik, MHP konuşuluyor. İsmini söylemekten 
hicap duyarım. Muhammet Saçma, 2009 da üye yapılmış. Kim üye yaptı ise onlar sahip çıksın. Metin 
Avşaroğlu ve arkadaşları bütün MHP’lileri üye yapacak diye dedikodu var. Temsilcilerin olumsuz görüş 
verdiği kişilere şerh düştüm. Ben daire başkanımı aday yaparken, beni bu kadar eleştirmemişlerdi. 

Seçim kazanılır veya kaybedilir. Ama iş düzgün yapılmalı. Otel konaklamalarında, 4 oda meselesi, 2018 
sözleşmesidir. Sözleşmede yönetim kurulu üyesi diye yazmıyor.  57.Dönem başkanım, 4 odayı azaltalım dedi. 
Ben de gerginliğim yüzünden kabul etmedim. 
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Ormancılık açısından, Ormancılık ile ilgili mücadele edilmesi gereken ne varsa yaptık. Ama yetmiyor. Basın 
açıklaması, TV yeterli değil. Eskisi gibi, siyasiler karar almadan TOD ´a danışırlarmış. Buna tekrar 
dönebilmeliyiz. 

Yakın ormancılık tarihini yazmalıyız. 

Uluslararası ilişkilerle, Fıstıkçamındaki verim azalması çalışmasını İzmir Büyükşehir Belediyesi ile 
sempozyumunu yönetmeliyiz. Bir an önce çalışmaya başlamalıyız. 2025 yılında, Türkiye Ormancılık Zirvesi 
yapmalıyız. Ormancılık politikalarında etkin bir rol almalıyız. Kısır muhalefet çözüm üretmiyor. Orman 
Mühendisleri Odası (OMO) çalışmalarına önem vermeliyiz, beraberce. OMO ve Orman Genel Müdürlüğü 
(OGM) orman müdürlüklerinin sahibi değildir. İş birliği protokolleri yapalım. Beraber çalışabilmeliyiz. 

Fidan geliri elde etmeli. TEMA 110 Milyon topladı. 10.-TL’nin 6’sı TEMA’ya 4’ü OGM ye kalıyor. 
Kızılcahamam arazisi hatıra ormanı olarak değerlendirelim. Orman Mühendisliği fakültelerini yeniden 
yapılandırmalıyız. Tercihler çok düştü. Mühendislik başarı sıralamasında aranan 300 bin sınır bizim 
bölümlerde yok. Eğitim hususunda çalışma yapıp, YÖK´e sunmalıyız. 

Orman yangınlarında iş birliklerine devam edelim. Dış kaynaklı projelere biz de destek olalım. 

Orman Mühendisi istihdamı için iş birliği yapacağız. Ankara Büyükşehir Belediyesi (ABB) ile temaslar 
yapıyoruz. Kent konseylerinde etkin bir rol, kent konseyine sunulan ağaçlandırma projelerinin takibini 
yapacağız. 

Örgütlenme, tüzük çalışması, etik kurulu çalışmaları olumlu. Adaylıkta sorun yok, örgütlenme de sorun var. 

Onur kurulunun tavsiyeleri için teşekkür ederim. 

Temsilcilerin atanması, bölgelerinde seçilsin dedik. 57. Dönem de tekrar temsilcilikler atama ile yapıldı, bu 
yanlıştı. Temsilcilere, bölgelerinden olumsuz görüş gelmedikçe, üyelik başvurularını değerlendirilirken üyelik 
çalışmalarında titiz olmalıyız. 

Yönetim kurulu üye sayısını azaltalım. 

TOD gönüllüsü oluşumu yapalım. Afette sahaya çıksınlar. 

Gençler ile kaynaşmalıyız. Üniversiteler ile temas kurulmalı. Burs yönetmeliğine önem vereceğiz. 
Temsilciliklere yer alımına devam edelim. İzmir teşkilatının şubeye geçişine destek verelim. 

Eğitim programları yürütüldü. Ben ve diğer arkadaşlarım eğitim işinde üyeler ile temas kurmayalım diye 
çağırılmıyoruz. Metin´in ekibi yok, hep beraber gönül verdik, yola çıktık. 

56.Dönemde de ne yaptıksa hep beraber yaptık. Kimsenin emeğini çalmıyoruz. Ama bize de haksızlık 
yapmayın. 

6,5 Yıllık Ootel kazancını derneğimize kazandırdık. Danışman tuttuk beceremedi. Hotel çalışmaları gizli 
yürütülüyor. Park Hotel vs.. 

Denetleme Kurulu raporundan bahsediliyor. Tek imza ile Onur Kurulu na verildim. Ben bunu yaşadım. Raporu 
istiyorum, rapor halen gelmedi. Şeffaflık istiyorum, suçum neyse bilmek istiyorum. 

Bolu’daki arazi için ciddi bir proje düşünüyoruz. Orman ve park tedavi projeleri düşünüyoruz. Üyelerimiz de 
bundan yararlanmalı. 

100. Yılımızda vefat etmiş ve yaşayan dernek üyelerimiz için fotoğraf sergisi yapmayı planlıyoruz. 

Yurt ve pansiyon, Büyükşehir Belediyesi ile geliştirilmeli. 

Vakfın arsasını kat karşılığı verdik. Hataydı. Kendimiz yapabilirdik. Ama binamızı almamız gerekiyor. Dernek 
lokalimiz için yönetime teşekkür ederiz. 

Ayrıştıran değil birleştiren olduk. Genel kurul, ekibimiz hususunda teveccüh ederse, görevi en layıkıyla yerine 
getireceğiz. Derneğin imkanlarını kullanarak seçim yapmadık. Sağ duyuya davet ediyorum. Genel kurula 
teşekkür ederim. Saygı ile selamlıyorum, dedi. 

Ahmet DEMİRTAŞ: Türkiye ormanları ormancılık örgütü tarafından yönetilen yerler olmaktan çıktı. 
Ormanlara başka bakanlıklar da saldırmaktadır. Turizm Bakanlığı da saldırmaktadır. Alan Başkanlıkları 
ucube bir sistemdir. Alan Başkanlığı Anayasa’nın birçok maddesini deliyor. İmar, tarım ve mera ile ilgili 
yasaları bir kenara koyuyor. Yeni kurulan Alan Başkanlıklarının geniş yetkileri var. Rezerv alan ilan etme 
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yetkisi alıp istediği yeri alabiliyor. 
Kırsal Çevre ve Ormancılık Sorunları Araştırma Derneği, diğer meslek disiplinleri ile birlikte bu konuda bir 
çalıştay yapıp akıl yürütmesi yapıyor. Bu konularda ilgili kesimlerle doğru ilişkiler kurmak gereklidir. 

Ormancılar Derneğindeki tartışmaları Türkiye ve Ormanlar için yapmalıyız. Çeşitli projelerde OGM ile 
birlikte çalıştık. İnsani ilişkiler kopmamalı ancak yapılan yanlışlıklarda söylenmelidir. 

Ormanlar, nehir, göl ve bozkır gibi doğal kaynaklara, ilgili kamu kuruluşları değil o bölgenin halkı sahip 
çıkıyor. Bunları desteklemeliyiz. Türkiye Ormancılar Derneği’nin üyeleri ile buluşup gelişmeleri paylaşması 
gerekir. 
Ormancılar Derneğinde bizi muhalif olarak da görenleri sonuna kadar savunuyorduk. Lokantacı gelip, Mustafa 
Yumurtacı´ya yanlış davranmış ise Başkana yapılan hepimize yapılmıştır. 

İlişkilerimizi koruruz, ama gördüğümüz yanlışları da açıklarız. Bu yüzden aday oldum. Demokratik bağımsız 
bir yönetim için. 

Uluslararası anlaşmalar ve projelerde Ormancılarında imzaları var. Bölge halkı sadece bölgesine sahip çıkıyor. 
Bu halka, bilimsel bilgi desteği vererek desteklemek istiyorum. Bu destekleri artırmalıyız. Bu tür çalışmaları 
kendi elemanlarımız, üyelerimizi de kullanarak yapmalıyız. Bilgi gücümüz var. 

Ahmet Hüsrev ÖZKARA: Bu heyecan bizde olduğu sürece Derneğimizin sırtı yere gelmez. Arkadaşlarımızın 
yapacağı, birlikte paylaşacağımız işler olacak. Projelerden bahsetmek isterim. Projelerin en önemli yanı 
maliyetleridir. Bir üyemizin, yaşlı bakım ve rehabilitasyon birimi projemiz var. ABB ile görüşüyoruz. Maliyete 
bakacağız. 
Bu dönem, tüzük gereği son dönemim. 

Öğrenciler için burs ve kredi konusu önemli bir ihtiyaç bunun kaynağı bulunmalı. Her fakülteden 2 öğrenci 
almayı düşünsek bu da yeterli değil. Bursun devamlılığını da sağlamalıyız. Otel konaklamasında, ücreti artırıp 
derneğimize kaynak oluşturduk. Buradan elde edilen gelir ile burs ve projeleri hayta geçirmemiz 
kolaylaşacaktır. Ayrıca Derneğe stajyer başvurusu var. Bu konu ciddi şekilde ele alınacaktır. Yeni dönemde de 
seçilecek olursak, staj programları düzenleyeceğiz. 
Çalışmak ve başarmak bilgi ve beceri ister. 

Tüm üyelerimiz bizim için değerli. Genel Kurulda e sizleri en iyi şekilde ağırlamak istiyor ve çalışıyoruz. 

Hüseyin Bey olmayan bir şeyi anlattı. Balıkesir’deki arkadaşlar buradalar. Tamamen kendi istekleri 
çerçevesinde hareket ettik. Oradan da “tek adam“ ifadesine geldi. Buna katılmıyorum. Bunun yerine lokaldeki 
arkadaşlara niye çalışmıyorsunuz diye sormalıydı. 

Burhan arkadaşımı arıyorum. Akbelen´e gideceğiz dedim. Gece Amasya´dan geldi sabah gittik. Özveri ve 
gayretle. 

Oteli en az kullanan kişi dernekte benim. Kendi kendini inkar ediyorsun. Burada böyle konuşuyorsan, her 
yerde de böyle konuşacaksınız. Şahsım hakkında denmeyen kalmadı. Belge varsa getirin. Ben bu derneği 
seviyorum. Gençleri hatırladık, ciddi çalışmalar yaptık. Orman yangınları çalışmalarımızı 5 ile götürdük, 
ileride daha da çok yaparız. 

İzin irtifak toplantısına uzman arkadaşları götürdük. İktidar ile iş birliğinde bize bakış açılarını anlamak 
gerekiyor. 

Bize ormanı frenlediğimiz, üretim artışını sınırladığımız vs. gözüyle bakmaktalar. Araştırma toplantısında 5 
dk konuştum, Genel müdür 1 saat cevap verdi. Sağlıklı veriler ile konuşuyorum. 

Temsilcilerin rızasını almadan iş yapmıyoruz. Onlar beğendikten sonra alım yapıyoruz. Aldığımız yerler, en 
azından satarken de aynı fiyat etsin, zarar etmesin. Bursa da yerimizden diğer dernekler de faydalanmakta. 
Ana binadaki salonumuz keza öyle. 

Dernek temsilciliklerimize yer almaya devam edeceğiz. Basın ve Halkla ilişkilerimiz devam edecek. Yakın 
ormancılık tarihi ile çalışma yapmak konusuna gelince bir konuda çalışma yapmak için işi sahiplenmek 
gereklidir. Hangi konuda işi sahiplenerek çalışma yapılmak isteniyorsa ona destek olacağız Genel Kurulun 
takdirini kazanır isek yaptıklarımızdan daha fazlasını yapacağız ve derneğimizi hak ettiği yere taşıyacağız, 
dedi. 
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Bu görüşmelerden sonra gündemde başka konu olmadığı için Genel Kurulun 1. gün oturumu kapatıldı. 

Mehmet Metin Avşaroğlu. 57. Dönemde, otel kullanımları ile ilgili cetveli Divana bıraktı (Ek-30a) 

 

İKİNCİ GÜN 
Genel Kurul ilanında belirtildiği üzere TOD 58. Dönem Genel Merkez Yönetim Kurulu, Denetim Kurulu ve 
Onur Kurulu asıl ve yedek üyeliklerin seçimi  
TOD Tüzüğünün 30/e) maddesi çerçevesinde yeterli sayıda yedekleri ile birlikte sandık kurulları 
oluşturulmuştur. (Ek-31) 

Oy verme; 21 Nisan 2024 Pazar günü Tuna Caddesi No: 5 Kızılay-Ankara adresinde bulunan TOD Genel 
Merkezi 3. ve 4. Katlarında kurulan sandıklarda TOD Tüzüğünün 30. Maddesi ilgili maddeleri esas alınarak 
gizli oy açık sayım esasına göre saat 09:00-17:00 saatleri arasında yapılmıştır. 

Saat 17.00 de sandık başlarında oy kullanmak üzere bekleyen üye olmadığı görüldüğünden oy verme işlemine 
son verilmiş 4. katta olan 4 adet sandık ta 3. kata indirilerek sayımlara geçilmiştir. 

Genel kurulda 1252 üye oy kullanmış, seçimlerde en ufak olumsuzluk yaşanmamıştır. 

Sandıklar itibariyle sayımların çapraz kontrollü yapılmasını temin açısından sayım esnasında komşu numaralı 
iki sandık kurulu birleştirilmiştir. Bu şekilde güçlendirilmiş sandık kurulları sandıkları müstakil sayarak 
oylama sonuçlarını sandık sayım tutanaklarına işaretlemişlerdir. Bu şekilde her sandık için iki sayım çizelgesi 
yapılmış ve çizelgeler birbiri ile uyumlu olduğu görülerek sandık sayımları tamamlanmıştır. 

Her sandık için oluşturulan sayım çizelgeleri her sandık sayım kurulunun huzurunda birleştirme tutanaklarına 
aktarılmış ve tutanaklar sandık sayım kurulları tarafından paraf edilmiştir, divan tarafından imza edilmiştir. Bu 
şekilde birleştirme tutanakları tamamlanmıştır. 

(Ek- 32 -Yönetim Kurulu asil ve yedek adayların aldıkları oylar) 

(Ek- 33 -Denetim Kurulu asil ve yedek adayların aldıkları oylar) 

(Ek- 34-Onur Kurulu asil ve yedek adayların aldıkları oylar) 

Birleştirme tutanaklarına göre adayların kurullar itibariyle aldıkları oylar büyükten küçüğe doğru sıralanmıştır. 
 

SIRALI LİSTE  
TÜRKİYE ORMANCILAR DERNEĞİ, 58. DÖNEM OLAĞAN SEÇİMLİ GENEL KURULU (20-21 NİSAN 2024) 

BİRLEŞTİRME TUTANAKLARINA GÖRE SEÇİM SONUÇLARI  

YÖNETİM KURULU ASİL ÜYELER ALDIĞI TOP-
LAM OY YÖNETİM KURULU YEDEK ÜYELER ALDIĞI TOP-

LAM OY 
BURHAN AYDOĞAN 984 FETHİ DEMİREL  834 
AHMET OZAN ÇEKİÇ 964 KORAY SUNAMAK  785 
AHMET HÜSREV ÖZKARA 940 CİHAN KOÇER 777 
GAZİ UZUN 919 FEYZULLAH HOREL 711 
HAYRİYE ERTUĞRUL 914 ALİ OSMAN AKAÇ 695 
MERAL ŞAHİN 889 MUSTAFA TONAY 715 
MUSTAFA ÖZER 885 ÖNDER HARMANCI 704 
HÜSEYİN AYTAÇ 882 GÖKHAN ÜNAL 729 
KEMAL KAYA 846 TEMİMDAR KIREKER 666 

GÜNSELİ ERDOĞAN SOYSAL 366 SEDAT YILDIRIM 288 
DURSUN KEPENEK 363 NİL DİLEK EKİNCİ 266 
MEHMET METİN AVŞAROĞLU 352 MUSTAFA YILMAZ 236 
HÜLYA KILIÇ HERNANDEZ 288 KUBİLAY ÖZYALÇIN 218 
SANCAR ÖZTÜRK 264 HASAN BERBER 226 
ÜSTÜNER BİRBEN 257 SELÇUK ULUSAN 209 
ALİ RIZA UĞURELLİ 238 HÜSEYİN ÇALIŞKAN 201 
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HASAN BASRİ ÇAPANOĞLU 218 VOLKAN İLHAN 214 
FİKREDDİN ÖZDEMİR 214 DEVRİM BEKTAŞ 239 
AHMET DEMİRTAŞ 122       
 

DENETLEME KURULU ASİL ÜYELER ALDIĞI TOP-
LAM OY 

DENETLEME KURULU YEDEK ÜYE-
LER 

ALDIĞI TOP-
LAM OY 

ÖMER KESKİN  900 ÖZLEM AVCİ GÜLER 771 
CEM SEÇKİN 846 HİLAL YALÇIN 765 

BÜLENT TÜRELİ 820 EROL KÖMÜS 706 
AYDIN GERİŞ 312 HÜSEYİN DEVELİ 228 
DR. METİN KARADAĞ 293 NİHAT ÖZ 225 
RASİM REMZİ DOĞAN 262 ÖZEN MENDİL 214 

 

ONUR KURULU ASİL ÜYELER ALDIĞI TOP-
LAM OY ONUR KURULU YEDEK ÜYELER ALDIĞI TOP-

LAM OY 
AKIN MIZRAKLI 949 LEVENT DÖNMEZ  752 
ABDÜLKADİR ÖZDEMİR 869 MUSTAFA KAPLAN 720 
SALİH YILMAZ 850 ALİ ALAGÖZ  703 
HÜSEYİN RAHMİ TEKİN 812 MEHMET ÖZER 681 

MEHMET ÖZGEN DEMİREL 791 ENVER YAŞAR     659 
HÜSEYİN ÇETİN 330 RIZA GÜLEÇ 264 
HÜSEYİN KOZAN 297 HAKAN ÇAKIR 237 
AHMET KILIÇASLAN 266 ERCAN ŞEN 221 
  RIZA KAMEK 214 
  ZEKAİ KOCAKULAK 189 
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Kurullardaki asil ve yedek üye sayısına göre seçimi kazanan üyeler ayrıca aşağıda liste edilmiştir. 
TÜRKİYE ORMANCILAR DERNEĞİ, 58. DÖNEM OLAĞAN SEÇİMLİ GENEL KURULU (20-21 NİSAN 2024) 

BİRLEŞTİRME TUTANAKLARINA GÖRE SEÇİM SONUÇLARI  

YÖNETİM KURULU ASİL ÜYELER ALDIĞI TOP-
LAM OY YÖNETİM KURULU YEDEK ÜYELER ALDIĞI TOP-

LAM OY 
BURHAN AYDOĞAN 984 FETHİ DEMİREL  834 
AHMET OZAN ÇEKİÇ 964 KORAY SUNAMAK  785 
AHMET HÜSREV ÖZKARA 940 CİHAN KOÇER 777 
GAZİ UZUN 919 FEYZULLAH HOREL 711 
HAYRİYE ERTUĞRUL 914 ALİ OSMAN AKAÇ 695 
MERAL ŞAHİN 889 MUSTAFA TONAY 715 
MUSTAFA ÖZER 885 ÖNDER HARMANCI 704 
HÜSEYİN AYTAÇ 882 GÖKHAN ÜNAL 729 
KEMAL KAYA 846 TEMİMDAR KIREKER 666 

 

DENETLEME KURULU ASİL ÜYELER ALDIĞI TOP-
LAM OY 

DENETLEME KURULU YEDEK ÜYE-
LER 

ALDIĞI TOP-
LAM OY 

ÖMER KESKİN  900 ÖZLEM AVCİ GÜLER 771 
CEM SEÇKİN 846 HİLAL YALÇIN 765 
BÜLENT TÜRELİ 820 EROL KÖMÜS 706 

 

ONUR KURULU ASİL ÜYELER ALDIĞI TOP-
LAM OY ONUR KURULU YEDEK ÜYELER ALDIĞI TOP-

LAM OY 
AKIN MIZRAKLI 949 LEVENT DÖNMEZ  752 
ABDÜLKADİR ÖZDEMİR 869 MUSTAFA KAPLAN 720 
SALİH YILMAZ 850 ALİ ALAGÖZ  703 

HÜSEYİN RAHMİ TEKİN 812 MEHMET ÖZER 681 
MEHMET ÖZGEN DEMİREL 791 ENVER YAŞAR     659 

 

Tarafımızdan tanzim ve imza edilmiştir. 

 

Muzaffer TOPAK      Nejat ÇELİK     Sevilay SUNAMAK  Erhan Metin KURBAN 

İmza   İmza   İmza    İmza 


